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Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego

Szanowny Panie Ministrze!
Sprawujê mandat senatorski w okrêgu wyborczym, w którym rolnicy stanowi¹ znaczny odsetek

mieszkañców. Okres ostatnich kilku tygodni to na polskiej wsi czas podsumowañ zbiorów. Doskona³¹
do tego okazj¹ s¹ odbywaj¹ce siê do¿ynki, podczas których rolnicy maj¹ mo¿liwoœæ wyra¿enia swoich
osobistych opinii na temat sytuacji na wsi. Spraw¹, która ich szczególnie nurtuje, jest kwestia dop³at
bezpoœrednich do uprawy gorczycy bia³ej w plonie g³ównym na ziarno.

Gorczyca jest roœlin¹ z rodziny krzy¿owych o dzia³aniu strukturotwórczym w p³odozmianie roœlin
uprawnych. Ma ona ogromne znaczenie, gdy zawê¿one s¹ mo¿liwoœci uprawy roœlin zbo¿owych.

Z przekazanych mi przez rolników informacji wynika, i¿ w sytuacji wygaszania uprawy buraka cu-
krowego oraz ma³ego zapotrzebowania na roœliny pastewne (motylkowe) ze wzglêdu na wytêpienie pro-
dukcji zwierzêcej gorczyca bia³a staje siê roœlin¹ niezbêdn¹ w p³odozmianie. Ziarno gorczycy bia³ej
zebrane w plonie g³ównym wykorzystuje siê do obsiewu poplonów. Zasiewy te zyskuj¹ coraz wiêksze
znaczenie, co jest skutkiem braku nawozów organicznych pochodzenia zwierzêcego (obornika, gnojowi-
cy). Tym bardziej uzasadniona wydaje siê uprawa gorczycy bia³ej, której czêœæ plonów przekazywana
jest do zasiewów na nawóz zielony. Gorczyca bia³a stanowi równie¿ wa¿ny sk³adnik w przetwórstwie
spo¿ywczym.

W odczuciu rolników niezrozumia³a i krzywdz¹ca jest sytuacja, w której dop³ata obszarowa do gor-
czycy bia³ej jest znacznie ni¿sza ni¿ do pozosta³ych zbó¿.

Maj¹c na uwadze dobro producentów rolnych, proszê Pana Ministra o odpowiedŸ, jakie jest stanowi-
sko ministerstwa w tej kwestii oraz czy planowane jest zrównanie dop³at obszarowych do gorczycy
z dop³atami do zbó¿ i innych roœlin krzy¿owych, takich jak rzepak jary i rzepak ozimy.

Z wyrazami szacunku
Roman Ludwiczuk




